
PROTOKÓŁ Nr 31/20
ze wspólnego posiedzenia Komisji Finansowo-Budżetowej i Rozwoju Gospodarczego

Rady Gminy Mielnik w dniu 6 października 2020 roku

Lista obecności członków Komisji w załączeniu do protokołu.

W posiedzeniu udział wzięli:

1. Pan Marcin Czerwiński - Zastępca Wójta
2. Pani Małgorzata Szymańska - Skarbnik Gminy
3. Pan Michał Baranowski - dyrektor GOKSiR
4. Pan Mariusz Wielogórski - dyrektor ZGK
5. Pani Irena Wysocka - dyrektor GBP

Obradom  Komisji  przewodniczyła  Pani  Alicja  Sawczuk  –  Wiceprzewodnicząca
Rady Gminy.

Porządek posiedzenia:
1. Przedstawienie  informacji  nt.  podwyżek  wynagrodzeń  pracowników  w  Urzędzie

Gminy  Mielnik,  Zakładzie  Gospodarki  Komunalnej,  Gminnym  Ośrodku  Kultury,
Gminnej  Bibliotece  Publicznej  w  2020  r.  i  stosunek  wynagrodzeń  do  budżetu
jednostek  w I  półroczu 2020 r.

2. Analiza  wykonania  wybranych  inwestycji  –  koszt  remontu   szatni  zaplecza
sportowego (koszt materiałów i koszt robocizny).

3. Analiza wykonania  budżetu gminy  za I półrocze  2020 r.
4. Wypracowanie propozycji  do budżetu gminy  na rok 2021.
5. Przygotowanie planów pracy Komisji na 2021 rok.
6. Sprawy bieżące.

Do punktu 1.

Pani Skarbnik Gminy przedstawiła informację dotyczącą wynagrodzeń w Urzędzie Gminy
Mielnik w okresie za I półrocze 2020 r.

(w zał. na str.............prot.)

Pan radny Kamil Zalewski zapytał do stosunek wynagrodzeń do całości budżetu.

Pani radna Alicja Sawczuk zapytała czy w związku z COVID-19 państwo dołożyło coś do
wynagrodzeń pracowniczych.

Pani  Skarbnik odpowiedziała,  że  zwolnienie  ze  składek ZUS nie  objęło  Urzędu Gminy,
ponieważ dotyczyło jednostek zatrudniających mniej niż 49 osób. Z jednostek gminnych ze
zwolnienia skorzystał GOKSiR (50 % składek), GOPS (100% składek), Biblioteka (100 %
składek) i Zespół Szkół (50 % składek). 
Informację dot. stosunku wynagrodzenia do do całości budżetu  Pani Skarbnik przekaże Panu
radnemu Zalewskiemu.



2

Pan dyrektor Gminnego  Ośrodka Kultury,  Sportu  i  Rekreacji przedstawił  informację
dotyczącą wynagrodzeń w GOKSiR w okresie za I półrocze 2020 r.

(w zał. na str.............prot.)
Poinformował, że zatrudnienie w GOKSiR zmniejszyło się o 4 osoby, ze względu na COVID
i brak imprez dawano sobie radę przy zmniejszonym zatrudnieniu. Jeśli dojdzie do organizacji
imprez, to będzie brakować rąk do pracy.

Pan  radny  Kazimierz  Tobota stwierdził,  że  osoby  z  wyższym  wykształceniem  
i kompetencjami powinny otrzymać wyższe wynagrodzenie.
Zapytał,  czy  jedna  osoba  w  hotelu  jest  w  stanie  obsłużyć  gości  przy  35  miejscach
noclegowych.

Pan  dyrektor odpowiedział,  że  nie  jest  tak,  że  kierownicy  jednostek  mogą  swobodnie
kształtować wynagrodzenie w jednostce, osoba odpowiedzialną za realizację budżetu jest wójt
i  takie podwyżki powinny być z nim uzgadniane.  Przypomniał  również,  że Rada Gminy
uchwalając budżet naciska na kierowników jednostek w sprawie zmniejszenia zatrudnienia  
i ogranicza wydatki na wynagrodzenia.

Pani  radna  Alicja  Sawczuk zaproponowała  aby  sezonowo  zatrudnić  kogoś  do  pracy  
w hotelu.

Pan dyrektor GOKSiR zapewnił, że będzie szukał rozwiązań w tej sprawie, może kogoś
zatrudni  a  może  będą  jakieś  wewnętrzne  przesunięcia.  Będzie  więcej  prac  zlecał  do
wykonania dla ZGK ( taka była sugestia radnych).
Odpowiadając na pytanie Pani radnej Alicji  Sawczuk o liczbę zatrudnionych instruktorów
poinformował,  że  jest  3  instruktorów  –  2  w  Ośrodku  Dziejów  Ziemi  Mielnickiej  i  1  
w  GOKSiR.  Instruktor  w  GOKSiR  zajmuje  się  wszystkimi  sprawami  związanym  
z organizacją imprez, pracą z dziećmi i młodzieżą. W niedalekiej przyszłości będzie również
zajmować się Klubem seniora. Oprócz tego zatrudniani są instruktorzy na umowy zlecenia.
Od przyszłego roku GOKSiR będzie miał zupełnie inną ofertę działania. O szczegółach nowej
oferty Pan dyrektor poinformuje później.

Pani  dyrektor  Gminnej  Biblioteki  Publicznej  przedstawiła  informację  dotyczącą
wynagrodzeń w GBP w okresie za I półrocze 2020 r.

(w zał. na str.............prot.)
Poinformowała, że biblioteka prze 3 miesiące nie płaciła składek ZUS, co dało oszczędność
15  tys.zł.  Pani  dyrektor  stwierdziła,  że  brak  strategii  rozwoju  gminy  powoduje,  że  są
utrudnienia w ubieganiu się o środki z funduszu infrastruktury bibliotek.
Poinformowała, że obecnie realizuje 2 projekty z dziećmi i ich rodzicami ale ze względu na
pandemię ma obawy co do zakończenia tych projektów.

Pan radny Jerzy Weremjewicz zauważył, że nie do wszystkich projektów potrzebna jest
strategia, w niektórych pomaga a w innych szkodzi.

Pan  dyrektor  Zakładu  Gospodarki  Komunalnej przedstawił  informację  dotyczącą
wynagrodzeń w ZGK w okresie za I półrocze 2020 r.

(w zał. na str.............prot.)
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Pani radna Alicja Sawczuk zapytała  czy właściwe są proporcje  w zatrudnieniu osób na
stanowiskach robotniczych – 11 etaty, w stosunku do 4 etatów administracyjnych.

Pan dyrektor odpowiedział, że trwa teraz porządkowanie archiwum i jest to praca na 2 lata
oraz że były cięcia na etatach biurowych.

Pan Zastępca Wójta wyjaśnił, że zatrudniamy dużo stażystów w UG i jednostkach, którzy
wykonują  prace porządkowe w gminie. Po pół roku stażu zatrudnimy ich na jeden miesiąc w
wymiarze 1/2 etatu. Pan Wójt zapewnił, że będzie w przyszłości zabiegał o nowe staże.

Pan  dyrektor  ZGK poinformował,  że  większość  hydrantów  jest  do  wymiany,  brak  jest
plomb na hydrantach. Ludzie pobierają wodę z hydrantów, mają klucze i kręcą na zasuwach 
i  stąd są  duże  ubytki  wody.  Potrzebne są pieniądze  na  uporządkowanie  spraw z wodą –
hydranty są przerdzewiałe, zasuwy nie działają. To porządkowanie będzie trwało lata.

Pan radny Wiesław Remesz poinformował o sytuacji kiedy do jednej zasuwy podłączonych
jest 2 sąsiadów.

Pan radny Kamil Zalewski zapytał czy wystarczy obecna ilość pracowników w ZGK i ile
potrzebuje pieniędzy aby ZGK mógł normalnie funkcjonować.

Pan dyrektor ZGK – pracowników do prostych prac wystarczy,  potrzebny jest  elektryk  
i hydraulik. Aby móc normalnie funkcjonować ZGK potrzebuje ok. 140 tys. zł. miesięcznie,
do końca br. zabraknie około 130 tys.zł. Miesięcznie, na same wynagrodzenia pracowników,
potrzeba 85 tys.zł.

Pani  radna  Alicja  Sawczuk stwierdziła,  że  regulacja  minimalnego  wynagrodzenia
spowodowała  relatywne  obniżenie  płac  pracowników  lepiej  wykształconych,  z  wyższymi
kwalifikacjami.

Do punktu 2.

Pan dyrektor GOKSiR przedstawił informację o poniesionych kosztach  podczas remontu
zaplecza sportowego w Mielniku.

(w zał. na str.............prot.)

Do punktu 3.

Pani Skarbnik Gminy przedstawiła radnym uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej Izby
Obrachunkowej  w  Białymstoku  w sprawie  wyrażenia  opinii  o  przedłożonej  przez  Wójta
Gminy informacji o przebiegu  wykonania budżetu gminy za I półrocze 2020 r.

(w zał. na str.............prot.)
Poinformowała,  że  otrzymaliśmy  telefoniczne  uwagi  z  RIO  dotyczące  wykorzystania
funduszu sołeckiego. Nie można wydawać pieniędzy na imprezy i  finansować z funduszu
sołeckiego poczęstunku na imprezach.
RIO zaleca również  jak najczęstsze  urealnianie  budżetu w trakcie  roku więc radnych nie
powinny dziwić wprowadzane do budżetu zmiany.
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Do punktu 4.

Komisje Rady wypracowały następujące wnioski do budżetu gminy na 2021 rok:

1. Opracować plan zagospodarowania doliny Bugu (od promu do Trojana), powinien tam
być deptak i elementy małej architektury.

2. Wybudować garaż w Tokarach.
3. Dokończyć budowę Chaty Edukacji Przyrodniczej w Maćkowiczach.
4. Wykonać projekt na chodnik ( z jednej strony) na ul. Polnej w Mielniku.
5. Wykonać 180m asfaltu drogi Mętnianka w Sutnie.
6. Wykonać 100 m asfaltem "drogi mlecznej" Osłowo-Moszczona Królewska.
7. Uporządkować oświetlenie w Maćkowiczach.
8. Dokończyć chodnik na Przedmieściu w Mielniku.
9. Wykonać oświetlenie w Osłowie i na Przedmieściu w Mielniku.
10. Wykonać drogę  dojazdową do szkoły  (od  parku),  zagospodarować  plac  po  byłym

przedszkolu i przy hali sportowej.
11. Naprawić drogę w Homotach.

Wnioski ogólne:
1. Przywiązywać większą wagę do głosów mieszkańców i radnych.
2. Należy brać pod uwagę wszystkie miejscowości, nie tylko Mielnik.

Do punktu 5.

Komisje Rady opracowały plany pracy na 2021 rok:

Plan pracy Komisji Finansowo-Budżetowej

I kwartał
1. Informacje i analiza kosztów poniesionych na inwestycje i remonty w 2020 r.  

i informacja z pozyskiwania środków z zewnątrz i ich wykorzystania.
2. Opiniowanie projektów uchwał Rady Gminy.
3. Sprawy różne.

II kwartał
1. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu za rok 2020.
2. Informacje Skarbnika Gminy - kredyty, pożyczki, zadłużenie.
3. Rozpatrzenie  informacji  z  realizacji  zadań  i  wykonania  budżetów  Gminnego

Ośrodka Sportu i Rekreacji oraz Gminnej Biblioteki Publicznej za 2020r.
4. Ocena przygotowania GOKSiR do sezonu 2021r. i analiza kosztów za 2020r.
5. Przedstawienie  informacji  nt.  podwyżek  wynagrodzeń  pracowników  Urzędu

Gminy i jednostek organizacyjnych.
6. Opiniowanie projektów uchwał Rady Gminy.
7. Sprawy różne.

III kwartał
1. Analiza realizacji budżetu gminy za I półrocze 2021r.
2. Ocena funkcjonowania Zespołu Szkół – analiza kosztów.
3. Ocena funkcjonowania Zakładu Gospodarki Komunalnej, wykorzystanie dotacji  

z budżetu gminy.
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4. Analiza budżetu straży pożarnych.
5. Przedstawienie sprawozdania z wykorzystania majątku gminnego, inwentaryzacji

majątku  gminnego,  zużycia  paliwa w poszczególnych instytucjach,  sołectwach,
świetlicach, stan wyposażenia świetlic i odpowiedzialność za to.

6. Opiniowanie projektów uchwał Rady Gminy.
7. Wypracowanie propozycji komisji do budżetu na 2022.
8. Sprawy różne.

IV kwartał
1. Opiniowanie stawek podatkowych na 2022rok.
2. Zaopiniowanie projektu budżetu gminy oraz autopoprawek do budżetu gminy na

rok 2022r.
3. Analiza wykonania wybranych inwestycji gminnych.
4. Opracowanie planu pracy komisji na 2022 rok.
5. Opiniowanie projektów uchwał Rady Gminy
6. Sprawy różne.

Plan pracy Komisji Rozwoju Gospodarczego

I kwartał
1. Informacja z realizacji opracowania planu zagospodarowania przestrzennego Gminy

Mielnik.
2. Analiza wykonania inwestycji w 2020 roku.
3.  Analiza i opiniowanie materiałów na sesje Rady Gminy.
4. Sprawy różne.

II kwartał
1. Opiniowanie wykonania budżetu za 2020 rok.
2. Informacja o przygotowaniu gminy do letniego sezonu turystycznego.
3. Analiza i opiniowanie materiałów na sesje Rady Gminy.
4. Sprawy różne.

III kwartał
1. Opiniowanie realizacji budżetu gminy za I półrocze 2021 roku.
2. Bieżąca ocena realizowanych inwestycji z budżetu gminy.
3. Przygotowanie placówek oświatowych do nowego roku szkolnego 2021/2022.
4. Analiza i opiniowanie materiałów na sesje Rady Gminy.
5. Sprawy różne.

IV kwartał
1. Rozpatrzenie  wniosków  inwestycyjnych  i  remontowych  zgłoszonych  przez

poszczególne sołectwa do realizacji na 2022 rok.
2. Zaopiniowanie projektu budżetu na 2022 rok.
3. Przygotowanie planu pracy komisji na 2022 rok.
4. Analiza i opiniowanie materiałów na sesje Rady Gminy.
5. Sprawy różne.
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Do punktu 6.

Radni nie zabierali głosu w punkcie sprawy bieżące.

 Na tym protokół zakończono i podpisano.

Protokołowała 
Elżbieta Szymańska

Wiceprzewodnicząca Rady

          Alicja Sawczuk


